
Protokół Nr LXVII/2024 

z sesji Rady Powiatu w Sępólnie Kraj. 

odbytej 28 marca 2024 roku 
w sali sesyjnej im. L. Prądzyńskiego 

Ad.l. 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart o godz. 09. 05. 

Powitał radnych, pracowników starostwa i jednostek powiatowych a także zaproszonych 

gości biorących udział w sesji,, (załącznik nr 1 - lista obecności gości). 

Marek Chart poinformował również, że sesja jest nagrywana i transmitowana na żywo 

w Internecie. 

Ad.la. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji 

uczestniczy 16 radnych (nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz ), co stanowi ąuorum i 

umożliwia prawomocne podjęcie uchwał, (załączniki nr 2 - lista obecności radnych). 

Ad.l.b. 

Przewodniczący udzielił głosu Staroście Sępoleńskiemu. 

Jarosław Tadych w imieniu Zarządu Powiatu wniósł o zmianę porządku obrad, 

polegającą na wykreśleniu z punktu 10 podpunktu b. Spowodowane było to brakiem 

uzyskania wszystkich niezbędnych opinii do projektu uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Sępoleńskiego spółkom wodnym, 

trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczania. 

Przewodniczący zapytał czy są inne uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie wniesiono. 



W związku z wnioskiem Starosty przystąpiono do przegłosowania zmian w porządku 

obrad. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie zatwierdziła zmianę w porządku 

obrad, (załącznik nr 3 - głosowanie). 

Porządek obrad LXVII sesji: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie ąuorum, 

b) przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LXVI sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu o udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania złożone na ostatniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o czynnościach w okresie między 

sesjami. 

6. Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

w okresie międzysesyjnym oraz informacja o złożonych przez radnych wnioskach i 

sposobie ich załatwienia. 

7. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Sępoleńskiego w 2023 r.: 

a) przedstawienie raportu, 

b) debata nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim. 

8.1. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2023 

rok wraz z informacją o stanie mienia oraz sprawozdania finansowego: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu, 

b) zapoznanie się z uchwałą 1/S/2024 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 marca 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
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przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu, 

c) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w 

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

za 2023 rok wraz z opinią o wykonaniu budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2023 r., 

d) przedstawienie uchwały Nr 1/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 marca 2024 roku w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim za 2023 rok, 

e) przedstawienie sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego. 

8.2. Dyskusja nad sprawozdaniami. 

8.3. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2023 rok, 

b) udzielenia dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim absolutorium za 2023 rok 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem wysokości 

tych środków na rok 2024, 

b) wyrażenia poparcia dla rolników z terenu powiatu sępoleńskiego, 

c) zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2024 rok, 

d) zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2032. 

11 .Podsumowanie VI Kadencji Rady Powiatu: 

a) wystąpienie Starosty Sępoleńskiego, 

b) wystąpienie Przewodniczącego Rady Powiatu. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zakończenie obrad. 



Przed rozpoczęciem drugiego punktu porządku obrad, Przewodniczący poprosił o 

zabranie głosu panią poseł na Sejm RP Iwonę Kozłowską. W związku ze zbliżającymi 

się wyborami samorządowymi, pani Poseł podziękowała za dotychczasową współpracę. 

I. Kozłowska podkreśliła, że dzięki wspólnej pracy udało się zrobić wiele rzeczy na rzecz 

mieszkańców powiatu sępoleńskiego. Stwierdziła, że obecna kadencja była jedną z 

najtrudniejszych. Jednakże wspólna praca pozwoliła przetrwać ten trudny czas. Pani 

Poseł poinformowała, że Wojewoda Kujawsko-Pomorski zapewnił ją o wielu ważnych 

inwestycjach, które w najbliższej przyszłości czekają powiat sępoleński. 

Na koniec życzyła wszystkim radnym powtórzenia sukcesu wyborczego sprzed pięciu lat. 

Po wystąpieniu Iwony Kozłowskiej Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za 

wsparcie i pomoc w wielu ważnych przedsięwzięciach dla powiatu sępoleńskiego. 

Ad.2. 

Marek Chart poinformował, że protokół z LXVI sesji Rady Powiatu został radnym 

przesłany drogą elektroniczną i nikt nie wniósł do niego uwag. W związku z powyższym 

przystąpiono do głosowania. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych (nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) jednogłośnie 

przyjęła protokół z LXVI sesji Rady Powiatu, (załącznik nr 4). 

Ad.3. 
O udzielenie głosu poprosił Ireneusz Balcer. Radny zapytał o odpowiedź na swoją 

interpelację, którą złożył w okresie międzysesyjnym. I. Balcer stwierdził, iż zdaje sobie 

sprawę, że zostało jeszcze 7 dni na udzielenie odpowiedzi. Jednakże, jego zdaniem na 

uzyskanie informacji na temat ilości i wysokości zaległego urlopu starosty i wicestarosty, 

wystarczyłby jeden telefon do działu kadr. Radny zapytał Starostę czy te informacje 

owiane są tajemnicą. 
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Ad.4. 

Marek Chart poinformował, że w dniu 22 marca 2024 roku do biura rady wpłynęła 

interpelacja Ireneusza Balcera o następującej treści: „Stosownie do zapisu §24 ust. 2 

Statutu Powiatu Sępoleńskiego składam interpelację w sprawie ewentualnego 

niewykorzystanego urlopu wypoczynkowego przez starostę i wicestarostę za lata 2022 i 

2023. Ile posiadają takiego urlopu i jakie będą koszty takiego ekwiwalentu dla budżetu 

powiatu. Chciałbym zaznaczyć, ze RIO nie zaleca kumulowania urlopu, gdyż w 

przypadku zakończenia kadencji naraża budżety na dodatkowe koszty. NSA orzekł, że 

plany urlopowe włodarzy: wójtów, burmistrzów, starostów kontekście terminów i liczb 

wykorzystanych dni są informacją publiczną. Proszę o odczytanie na sesji." 

Ad.5. 

Marek Chart przedstawił informację o czynnościach Przewodniczącego Rady Powiatu 

w okresie między sesjami (zał. nr 5). 

Ad.6. 

Jarosław Tadych przedstawił sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu 

Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w okresie międzysesyjnym oraz informację o złożonych 

przez radnych wnioskach i sposobie ich załatwienia. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 

6 do protokołu. 

Szczegółowe informacje znajdują się w protokołach z prac Zarządu z dnia 26 lutego, 7 

marca i 22 marca 2024 roku. (załącznik nr 7). 

Na koniec swojego wystąpienia Starosta wrócił do pytania zadanego przez Ireneusza 

Balcera w 3 punkcie porządku obrad, dotyczącego tematu zaległego urlopu starosty i 

wicestarosty. Jarosław Tadych wyraził zdziwienie, że dla Radnego jest to najważniejsza 

informacja dotycząca powiatu. Starosta stwierdził, że złożona interpelacja jest niczym 

innym jak elementem kampanii wyborczej. Przypomniał, że w ubiegłym roku 8 miesięcy 

przebywał na zwolnieniu lekarskim. W związku z tym możliwość wykorzystania urlopu 

była mocno ograniczona. Dodatkowo w związku z posiadanym orzeczeniem o 
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niepełnosprawności przysługuje mu nie 26 a 36 dni urlopu. W związku z powyższym 

Jarosław Tadych poinformował, że za 2022 i 2023 ma niewykorzystanych 50 dni 

zaległego urlopu. Poza tym część urlopu może jeszcze być wykorzystana w kwietniu br. 

przed końcem kadencji. Natomiast Wicestarosta nie posiada żadnych niewykorzystanych 

dni urlopowych. 

O udzielenie głosu poprosił Ireneusz Balcer. Radny podkreślił, że wszyscy zdają sobie 

sprawę, że Starosta był ciężko chory. Jednakże prawo pracy mówi wyraźnie, że zaległy 

urlop należy wykorzystać. Poza tym funkcja wicestarosty jest m.in. po to aby zastępować 

starostę, kiedy ten wykorzystuje swój urlop. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że za sprawy kadrowe starosty odpowiada 

sekretarz powiatu. 

Starosta zwracając się do Ireneusza Balcera stwierdził, że zna przepisy prawa. 

Przypomniał, że w roku 2018 również przebywał w sanatorium i nie wykorzystał całego 

urlopu. Jeszcze raz podkreślił, że interpelacja jest wyłącznie elementem gry wyborczej. 

Podczas dyskusji nad sprawozdaniem Starosty pytanie zadał Jan Król, który poprosił o 

wyjaśnienie informacji dot. Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Starosta odpowiedział, 

że chodzi o to, że samorządy poruszyły temat zniesienia obszaru Parku ze względu na 

ograniczenia związane z działalnością rolniczą i interesy przedsiębiorców. Chodzi ogólnie 

o to, że zostanie wystosowane pismo do Marszałka Województwa w sprawie 

zmniejszenia obszaru Parku. 

O udzielenie głosu poprosił Tomasz Fifielski. Radny zapytał o temat związany z 

wprowadzeniem dodatkowych dyżurów aptek. Drugie pytanie dotyczyło możliwości 

pozyskania środków od Nadleśnictwa na drogę Jastrzębiec - Ostrówek. 

Starosta odpowiedział, że odnośnie pierwszego tematu Zarząd podjął decyzję, że w tej 

kadencji nie będzie jeszcze wyznaczał apteki do pełnienia dyżurów zgodnie z nowymi 

przepisami. Na chwilę obecną wszystkie apteki działające na terenie powiatu 

sępoleńskiego odmówiły wydłużenia godzin pracy swoich punktów. Właściciele aptek 

tłumaczą to brakiem opłacalności i odpowiedniej kadry. Starosta przypomniał, że za te 

dodatkowe godziny pracy, Narodowy Fundusz Zdrowia miałby płacić aptece około 
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130.000 zł rocznie. W związku z brakiem pozytywnej odpowiedzi ze strony aptek, 

Zarząd będzie mógł sam podjąć decyzję o wyznaczeniu takiego punktu. 

Odnośnie drugiego pytania, Starosta poinformował, że zostało złożonych pięć wniosków 

na kilka odcinków dróg. Na chwilę obecną cztery z nich zostało rozpatrzonych 

pozytywnie. Pozostało już podpisanie umów. 

Tomasz Fifielski zapytał również o protokół z kontroli w DPS dla Dzieci i Młodzieży w 

Kamieniu Krajeńskim. Starosta odpowiedział, że protokół już jest ale nie został jeszcze 

podpisany. 

Tomasz Fifielski podziękował również za współpracę pani Iwonie Kozłowskiej związaną 

z tematem obwodnic Sępólna i Kamienia. Radny poinformował również, że gmina 

Więcbork otrzymała decyzję Samorządowego Kolegium Odwoławczego w sprawie 

złożonego odwołania dot. decyzji środowiskowej na obwodnicę Więcborka. Wcześniejsza 

decyzja Burmistrza w tej sprawie została utrzymana w mocy. Decyzja ta miała również 

rygor natychmiastowej wykonalności, w związku z powyższym Marszałek będzie mógł 

realizować to zadanie. Tomasz Fifielski podziękował również pani Poseł za pomoc 

Lokalnej Grupie Rybackiej działającej w Nakle nad Notecią. Radny przypomniał, że w 

związku z nowymi wytycznymi Grupy śródlądowe nie zostały objęte finansowaniem. T. 

Fifielski stwierdził, że zarówno LGR, jaki i LGD pozyskały dla samorządów ogromne 

środki finansowe. Radny wyraził nadzieję, że dzięki pomocy pani Iwony Kozłowskiej uda 

się te niekorzystne przepisy zmienić. 

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 

Ad.7. 

Przewodniczący wznowił obrady. 

Na początku Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że Raport obejmuje 

podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w roku poprzednim. Rada Powiatu 

rozpatruje go podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady powiatu w sprawie 

udzielenia zarządowi absolutorium. 
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W tym punkcie głos zabrał Starosta Jarosław Tadych. 

Starosta przedstawił Raport o stanie Powiatu Sępoleńskiego w 2023 r., spełniając tym 

samym obowiązek wynikający z ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz.U. z 2019 poz. 511 z późn. zm.). Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Zarządu Powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu obywatelskiego. Radni mogli 

zapoznać się w przygotowanym raportem przed sesją. Jarosław Tadych omówił 

wszystkie zagadnienia w formie prezentacji multimedialnej, (załącznik nr 8). 

Ad. 7.b. 

Przewodniczący poinformował, że nad przedstawionym raportem o stanie powiatu 

przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu mieszkańcy powiatu 

mogą zabierać głos. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie nad raportem o 

stanie powiatu składa się do Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie, poparte co 

najmniej 150 podpisami mieszkańców powiatu. Zgłoszenie takie należy złożyć 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, podczas której 

ma być przedstawiony raport o stanie powiatu. Marek Chart poinformował, że nie 

wpłynął żaden wniosek od mieszkańców. W związku z powyższym Przewodniczący 

oddał głos radnym. Przypomniał również, że radni w debacie zabierają głos bez 

ograniczeń czasowych. 

W debacie radni nie zabrali głosu. 

Na tym Przewodniczący Marek Chart zamknął punkt 8.b. porządku obrad. 

Ad.7.c. 

Na początek Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że uchwałę o udzieleniu 

Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim wotum zaufania rada powiatu podejmuje 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Niepodjęcie uchwały o 
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udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o 

nieudzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania. Natomiast nieudzielenie przez radę 

powiatu wotum zaufania równoznaczne jest ze złożeniem wniosku o odwołanie zarządu. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych 

(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (zał. nr 9) 

podjęła uchwałę Nr LXVTI/304/2024 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim, co 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Starosta Jarosław Tadych w imieniu całego Zarządu Powiatu podziękował za 

jednomyślność w przyjęciu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi 

Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. Podziękował również wszystkim pracownikom za 

wszystko, co udało się dla dobra powiatu zrobić. 

Ad.8.1.a. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 

Sępoleńskiego za 2023 r. 

Budżet Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok uchwalony został uchwałą Rady Powiatu 

Sępoleńskiego nr LII/236/2022 z dnia 16.12.2022 roku i zakładał deficyt w wysokości 

7.064.126,00 zł oraz kredyt 2.064.000,00 zł. 
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W trakcie realizacji budżet zmieniano 21 razy, z czego 13 uchwałami Rady Powiatu 

Sępoleńskiego i 8 uchwałami Zarządu Powiatu Sępoleńskiego. 

Ostateczny plan budżetu po zmianach na dzień 31.12.2023 r. wynosił: 

• po stronie dochodów 79.372.824,75 zł; 

• po stronie wydatków 81.942.188,47 zł; 

• deficyt budżetu w kwocie -2.569.363,72 zł. 

Dochody zostały wykonane w kwocie 79.403.259,86 zł co stanowi 100,04% planu. 

Dochody bieżące stanowią 90,4% wszystkich dochodów a dochody majątkowe 9,6%. 

Najważniejszym źródłem dochodów bieżących była subwencja prawie 36 min, która 

stanowiła 49,5%, dotacje i dochody celowe 14.500.000 (20,2%), Udziały w PIT i CIT 

prawie 6 min (8,4%), pozostałe dochody prawie 16 min (22%). 

Wydatki zrealizowano w kwocie 78.203.215,81 zł co stanowi 95,44% planu rocznego, 

wydatki bieżące stanowią 89,24% ogółu wydatków, wydatki majątkowe 10,76%. Wśród 

wydatków bieżących największy udział mają wydatki na wynagrodzenia i pochodne, 

które stanowią 61,52 %. 

Wydatki inwestycyjne wykonano w wysokości 8.411.642,60 zł co stanowi 90,86% planu. 

2.350.239,84 zł to środki powiatu, 6.061.402,76 zł to środki pozyskane ze źródeł 

zewnętrznych. 

Budżet powiatu sępoleńskiego na koniec 2023 roku zamknął się nadwyżką w wysokości 

1.200.044,05zł przy planowanym deficycie w wysokości 2.569.363,72 zł. 

Powiat wypracował nadwyżkę operacyjną w kwocie 1.964.787,89 zł, co wpłynęło 

pozytywnie na wskaźniki z art. 243 ustawy o finansach publicznych od roku 2024. 

Zadłużenie na koniec roku 2023 wyniosło 18.803.742,70 zł i zmalało w stosunku do 

końca 2022 roku o 1.188.076 zł. Wydatki na obsługę długu wyniosły 1.633.121,03 zł. 

Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły w żadnej jednostce. 

Majątek powiatu na koniec 2023 roku wzrósł o prawie 16.000.000 zł. 
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Ad.8.1.b. 

Małgorzata Masiłkin zaprezentowała uchwałę Nr l/S/2024 Składu Orzekającego Nr 3 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 marca 2024 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Sępołeńskiego za 2023 rok wraz z 

informacją o stanie mienia Powiatu. 

Skarbnik poinformowała, że RIO nie wniosła uwag za wykonanie budżetu za 2022 r. i 

przedstawiło swoją pozytywną opinię. Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad.8.1.c. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Chatłas zaprezentował uchwałę Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim z dnia 15 marca 2024 roku w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim za 2023 

rok wraz z opinią o wykonaniu budżetu Powiatu Sępołeńskiego za 2023 r. 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za rok 2023 i 

wnioskowała do Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu w Sępółnie Krajeńskim 

absolutorium. Wniosek ten Komisja przyjęła jednomyślnie pozytywnie w głosowaniu 

jawnym. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad.8.1.d. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił uchwałę Nr 1/Kr/2024 Składu Orzekającego 

Nr 3 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 marca 2024 roku w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim za 2023 rok. Wniosek 

został zaopiniowany pozytywnie. Uchwała stanowi załącznik nr 13. 

Ad.8.1.e. 

W tym punkcie Skarbnik Powiatu przedstawiła łączne sprawozdanie jednostki 

samorządu terytorialnego. M. Masiłkin przypomniała, że sprawozdanie finansowe 
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obejmuje: bilans z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego, łączny bilans jednostki 

budżetowej, łączny rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz 

informację dodatkową. 

Bilans z wykonania budżetu powiatu sępoleńskiego prezentuje środki pieniężne, 

należności finansowe, zobowiązania finansowe oraz aktywa netto, którymi dysponuje 

powiat na dzień bilansowy, tj. 31.12.2023 r. Środki pieniężne na koniec roku zwiększyły 

się o około 1.000.000 zł w stosunku do stany na początek roku. Należności zwiększyły się 

o około 20.000 zł, zobowiązania zmniejszyły się o około 435.000 zł. Skumulowany 

wynik budżetu deficyt wyniósł na koniec 2023 roku 9.059.000 i zmniejszył się o około 

4.316.000 po uwzględnieniu nadwyżki budżetowej w roku 2023, skumulowany deficyt 

wynosi 7.860.000 i są to aktywa netto budżetu. Łączny bilans jednostki budżetowej, tutaj 

aktywa trwałe w porównaniu do roku 2023 wzrosły o około 13.500.000, aktywa obrotowe 

zmniejszyły się o 130.000, pasywa fundusz jednostki wzrósł o około 12.000.000, 

zobowiązania wzrosły w stosunku do roku ubiegłego o 8.000.000. Suma bilansowa 

zwiększyła się o około 13.000.000. W łącznym rachunku zysków i start przychody netto z 

działalności operacyjnej na koniec roku były wyższe o 1.250.000 w stosunku do stanu na 

koniec 2022 roku. Koszty działalności operacyjnej wyższe o około 8.900.000 zł, strata 

netto na koniec 55.706.000. 

Na koniec swojego wystąpienia Małgorzata Masiłkin podziękowała całemu Zarządowi 

Powiatu, Radzie Powiatu, wszystkim Dyrektorom i pracownikom za dobrą współpracę. 

Ad.8.2. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosił Jan Król. Radny przypomniał, że kiedy prawie rok temu 

radni obradowali nad budżetem, to wówczas pani Skarbnik wyraziła nadzieję, że rząd nie 

zostawi samorządów i wesprze je dodatkowymi środkami finansowymi. W związku z 

powyższym Jan Król zapytał, ile dodatkowych pieniędzy wpłynęło do budżetu powiatu. 



13 

Skarbnik odpowiedziała, że we wrześniu 2023 roku budżet powiatu zasiliła dodatkowa 

subwencja w wysokości 3.400.000 zł. 

Wicestarosta dopowiedział, że wspomniana kwota dotyczyła wydatków bieżących, 

natomiast należy przypomnieć, że pozyskano sporo środków na inwestycje. Jest to kwota 

około 50.000.000 zł, które będą rozdysponowane w tym i przyszłym roku. 

Ad.8.3.a. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 r. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych 
(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (zał. nr 14) 

podjęła uchwałę Nr LXVII/305/2024 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2023 r., co stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Ad.8.3.b. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dla 

Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim absolutorium za 2023 rok. 

Przewodniczący przypomniał, że tą uchwałę Rada Powiatu podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 16 radnych 
(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (zał. nr 16) 

podjęła uchwałę Nr LXVII/306/2024 

w sprawie udzielenia dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim absolutorium za 

2023 rok, co stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący udzielił głosu Staroście Sępoleńskiemu. 

Jarosław Tadych podziękował za jednomyślność w głosowaniu. Stwierdził, że ten dobry 

wynik, to nie tylko praca Zarządu Powiatu, ale również wszystkich Dyrektorów i 

pracowników starostwa i pozostałych jednostek. 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził 10 minut przerwy. 

Ad.9. 

Marek Chart wznowił obrady. 

Elżbieta Maziarz-Rudnik zaprezentowała „Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 

2023 dla Powiatu Sępoleńskiego". Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.lO.a. 

Elżbieta Maziarz-Rudnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na 

które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
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Niepełnosprawnych dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem wysokości tych 

środków na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury przedstawiła 

jednomyślnie pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych 

(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (załącznik nr 19) 

podjęła uchwałę Nr LXVII/307/2024 

w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem 

wysokości tych środków na rok 2024, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad.lO.b. 

Przewodniczący Marek Chart przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

poparcia dla rolników z terenu powiatu sępoleńskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosił Jan Król. Radny poinformował, że zgadza się z treścią 

apelu. Zauważył jednak, że ostatnie wydarzenia w trakcie strajków rolników, pokazały 

nieodpowiednie zachowanie policji w stosunku do protestujących osób. W związku z 

powyższym stwierdził, że w apelu powinien znaleźć się zapis potępiający tego typu 

działania. 

Przewodniczący zauważył, że apel ma na celu przede wszystkim poparcie dla postulatów 

rolników. Tylko w taki sposób radni mogą pomóc tej grupie społecznej. 

Franciszek Frohlke odnosząc się do projektu uchwały stwierdził, że tytuł projektu 

uchwały wyraźnie wskazuje na to, że Rada Powiatu w Sępólnie Krajeńskim popiera 

działania rolników powiatu sępoleńskiego. Radny stwierdził, że nie słyszał o tym, że 

rolnicy tego powiatu zostali w jakiś sposób źle potraktowani przez policję. 

Katarzyna Kolasa stwierdziła, że projekt uchwały w przedstawionej formie jest jak 

najbardziej do przyjęcia przez radnych. Natomiast jeśli chodzi o jego rozbudowę o 

wspomnianą propozycję, to należy stwierdzić, że każda ekipa rządząca mogła zrobić 

więcej dla rolników w Polsce. W związku z powyższym nie jest to czas na wytykanie 

błędów jednemu ugrupowaniu rządzącemu, pomijając to, co działo się wcześniej. W 

chwili obecnej najważniejsi są rolnicy i ich postulaty. W związku z powyższym treść 

apelu nie powinna być zmieniana. 

Krzysztof Szymanowicz stwierdził, że jako lekarz weterynarii bardzo dobrze zna ciężką 

prace rolników. Stwierdził, że rolnicy z powiatu sępoleńskiego nie protestują tylko na 

terenie swojego terenu. Jego zdaniem dobrym zapisem w treści apelu byłaby sugestia aby 

nie stosować przemocy wobec osób protestujących w słusznej sprawie. Radny stwierdził, 

że to, co wydarzyło się w Warszawie było skandaliczne i nie powinno się powtórzyć. 

Andrzej Chatłas również stwierdził, że zapis potępiający działania policji powinien 

zostać zawarty w treści apelu. 

Andrzej Marach zaproponował, żeby zapis dotyczył dwóch stron, czyli również 

rolników. Zdaniem Wicestarosty nie powinno się jednostronnie oceniać tego typu 

wydarzeń. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zauważył, że do radnych nie należy ocena wydarzeń z 

Warszawy. Od tego są odpowiednie służby. 

Starosta zawnioskował o 10 minut przerwy. 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 

Radni stosunkiem głosów 7 „za", 9 „przeciw" wniosek o przerwę odrzucili. 

Następnie Marek Chart przeczytał wniosek radnego Andrzeja Chatłasa dotyczący 

wprowadzenia dodatkowego punktu 4 do treści apelu o następującej treści: „Rada 

Powiatu postanawia potępić stosowanie przemocy wobec protestujących rolników". 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał wniosek pod głosowanie. 

Rada Powiatu w Sępólnie Krajeńskim stosunkiem głosów 4 „za", 9 „przeciw" odrzuciła 

przedmiotowy wniosek. 

Marek Chart poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia poparcia dla rolników z 

terenu powiatu sępoleńskiego pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych 

(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz 

jednogłośnie (załącznik nr 21) 

podjęła uchwałę Nr LXVII/308/2024 

w sprawie wyrażenia poparcia dla rolników z terenu powiatu sępoleńskiego, która 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.lO.c. 

Małgorzata Masiłkin, Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2024 rok. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosił Andrzej Chatłas. Radny stwierdził, że nie jest entuzjastą 

budżetu na 2024 rok, jednakże poczynione działania zmniejszają potencjalne zadłużenie 

emisji obligacji, a także zadłużenie na koniec roku o ponad 300.000 zł. 

Ireneusz Balcer stwierdził, że również jest zadowolony, że jego wniosek fakultatywny o 

zmniejszenie zadłużenia w przypadku pojawienia się oszczędności wzięto pod uwagę. 

Natomiast Marek Chart podziękował, że jego wniosek o zwiększenie dotacji dla 

biblioteki, również został uwzględniony w przytoczonych zmianach w budżecie. 

Skarbnik Powiatu dodała, że w zmianach zawarte są również podwyżki dla oświaty a 

także podwyżki dla pozostałych pracowników w wysokości 5%. 

Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych 

(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (załącznik nr 23) 

podjęła uchwałę Nr LXVII/309/2024 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2024 rok, która stanowi 

załącznik nr 24. 

Ad. lO.d. 
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Małgorzata Masiłkin, Skarbnik Powiatu zaprezentowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2032. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada powiatu w obecności 16 radnych 

(nieobecny Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (załącznik nr 25) 

podjęła uchwałę Nr LXVII/310/2024 

w sprawie uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2032, która 

stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Ad.ll. 

Jarosław Tadych zaprezentował prezentację multimedialną podsumowującą VI kadencję 

Rady Powiatu i pracę Zarządu Powiatu. 

Starosta Sępoleóski stwierdził, że VI kadencja była bardzo udana. Na terenie powiatu 

poczyniono dużo inwestycji i przedsięwzięć. Oczywiście nie obyło się również bez 

problemów, którymi były pandemia, wojna na Ukrainie, programy naprawcze. 
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Majątek powiatu w trakcie trwania kadencji wzrósł o 25%. Mimo obaw, zadłużenie 

powiatu, które w roku 2018 wynosiło 32.000.000 zł, na koniec 2023 roku zmalało do 

18.803.000 zł. Na inwestycje przeznaczono 118.000.000 zł. 

Starosta wspomniał również o ciągłej walce z wydatkami bieżącymi, które w trakcie 

kadencji konsekwentnie były obniżane przez stronę rządową. To wszystko powodowało, 

że trzeba było również podejmować trudne decyzje o zaciąganiu kredytu. Starosta 

stwierdził, że teraz powinien być również czas dla pracowników. To co się stało z 

wynagrodzeniami, czyli ich spłaszczenie w stosunku do minimalnego wynagrodzenia 

wymaga naprawy. 

Na koniec Jarosław Tadych podziękował wszystkim za pracę na rzecz powiatu, życząc 

łatwiejszej, kolejnej kadencji. Przypomniał również osobę byłego Skarbnika Powiatu śp. 

Władysława Rembelskiego. Jednocześnie podziękował Małgorzacie Masiłkin za podjęcie 

się pełnienia trudnej funkcji skarbnika. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu. Na początku podziękował za to, 

że dzięki decyzji radnych mógł kolejny raz pełnić tak ważną funkcję. Przewodniczący 

podziękował również radnym, za to, że mimo różnic poglądowych, politycznych w 

sprawach ważnych dla powiatu wszyscy potrafili mówić jednym głosem. Przypomniał 

sesje, które przez trwającą pandemię musiały odbywać się w sposób zdalny, co znacznie 

utrudniało pracę. Marek Chart stwierdził również, że wszyscy radni, którzy postanowili 

ubiegać się o reelekcję mogą to robić z poczuciem dobrze spełnionej misji. Na końcu 

Przewodniczący w imieniu radnych podziękował wszystkim tym, z którymi Rada 

Powiatu w trakcie współpracy miała przyjemność współpracować. 

Następnie Przewodniczący wraz ze Starostą uroczyście wręczyli radnym podziękowania 

za pracę na rzecz powiatu sępoleńskiego. 

Na koniec Jarosław Tadych podziękował Andrzejowi Marachowi za dobrą pracę na 

stanowisku wicestarosty, w szczególności w roku 2023. 

Ad.13. 
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Wobec zrealizowania porządku obrad Marek Chart o godzinie 12.35 zamknął obrady 

LXIII sesji Rady Powiatu. 

Protokółowała: 
Anną Kuphna 
Bii^Lt^ądy Powiat 


